
 
Kouluverkkosuunnitelman laatiminen 
  
Khall 18.06.2024 § 120    
197/12.00.00/2024    
 
 Eurajoen kunnassa syntyvyys, muun Satakunnan tavoin, on laskenut 

voimakkaasti 2010-luvulta alkaen. Aikaisemmin syntyvyys oli yli sata 
lasta/vuosi, josta se on laskenut tasaisesti. Vuoden 2023 syntyvyys 
oli 51 lasta ja tämän vuoden ennuste on samalla tasolla. 
Peruskouluikäisten lasten määrän laskiessa on se vaikuttanut 
koulujen oppilasmääriä alentavasti. Oppilasennusteen mukaan 
(Sivistyslautakunta 31.01.2024 §11) pienempien koulujen 
oppilasmäärät laskevat alle kymmeneen oppilaaseen muutaman 
vuoden kuluessa.   

 
 Eurajoen kunnan koulujen oppilasmäärien kehittyminen ikäluokkien 

voimakkaasti pienentyessä edellyttää kunnan kouluverkon 
selvitystyön käynnistämistä, jotta perusopetuksen 
opetussuunnitelman tavoitteet ovat parhaalla mahdollisella tavalla 
toteutettavissa ja lasten oikeudet perusopetukseen toteutuvat. 
Laadittavaan kouluverkkosuunnitelmaan perustuen asia tuodaan 
kunnanvaltuuston käsittelyyn syksyn 2024 aikana.  

 
 Laadittavan kouluverkkosuunnitelman tulee sisältää mm:  

• Nykytilanteen kuvaus 
• Päivitetyt oppilasennusteet  
• Henkilöstövaikutukset kokonaisuudessaan 
• Perusopetuksen käyttötalous ja mahdollisten muutosten 

vaikutukset  
• Mahdolliset muutoksen vaatimat investoinnit  
• Pedagogiset seikat ja oppilashuollon palvelut 
• Esityksen uudesta kouluverkosta ja oppilaiden koulukuljetukset  
• Arvioinnin päätösesityksen vaikutuksista (mm. lapsivaikutusten 

arviointi ja yritysvaikutusten arviointi)  
 
 Kouluverkkosuunnitelma valmistellaan viranhaltijatyönä 

sivistysjohtajan johdolla. Suunnitelman laadinnan etenemisestä 
raportoidaan kunnanhallitukselle. Kouluverkkosuunnitelman 
laadintaprosessissa tulee huomioida oppilaiden, heidän huoltajiensa 
ja henkilöstön osallistaminen sekä kuuleminen ennen 
päätöksentekoa.  

 
 
 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää käynnistää Eurajoen 

kouluverkkosuunnitelman laatimisen. Valmisteluvastuu suunnitelman 
laadinnasta on sivistyspalveluilla ja se toteutetaan sivistysjohtajan 
johdolla. Kunnanhallitus käsittelee kouluverkkosuunnitelman ja tekee 
esityksensä kunnanvaltuustolle vuoden 2024 aikana. 

 
 



Päätös Keskustelun kuluessa Jooa Raja-aho esitti, että 
kouluverkkosuunnitelman laadintaa ei toteuteta. Ehdotusta ei 
kannatettu ja se raukesi kannattamattomana. Kunnanhallitus päätti 
hyväksyä alkuperäisen päätösehdotuksen.  

 
 Jooa Raja-aho jätti asiasta seuraavan eriävän mielipiteen:  
 Mielestäni Eurajoen kunnalla ei ole pakottavaa tarvetta tehdä 

kouluverkkosuunnitelmaa tällä valtuustokaudella. 
 Kyläkoulut ovat meille vetovoimatekijä ja niissä lapset saavat 

rauhallisessa ympäristössä laadukasta opetusta. 
 Me Perussuomalaiset emme halua lähteä sanomaan vanhemmille 

minkä kokoisessa koulussa heidän lastensa on hyvä olla. 
 Vanhemmat tietävät lastensa tarpeet parhaiten. 
 Kyläkoulut antavat kylille elinvoimaa ja vetävät puoleensa uusia 

asukkaita. 
 Me Perussuomalaiset lupasimme viime kuntavaaleissa puolustaa 

kyläkouluja ja tästä aiomme pitää kiinni. 
 Ymmärrämme kyllä jos lasten lukumäärä koulussa laskee alle 

kymmenen niin päätös koulun lopettamisesta tulee ajankohtaiseksi. 
 Päätös tulee tehdä jokaisesta koulusta yksilöllisesti erikseen. 
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